



Conférence européenne des **Présidentes et Présidents de Parlement** European Conference of **Presidents of Parliament**

Athènes, 21-22 octobre 2021 / Athens, 21-22 October 2021



16 September 2021

Practical Information

Conference date and venue

The Conference will be held on **21 and 22 October 2021** in Athens.

This year's Conference will deal with the following issues:

- **Theme 1: Democracies facing the Covid-19 public health crisis: sharing experiences, the way forward**
- **Theme 2: '#EnvironmentRightNow': national parliaments and the right to a healthy and sustainable environment**
- **Theme 3: The common future of all European citizens**

In the margins of the Conference:

- A working breakfast of Women Presidents of Parliament will be organised on Friday 22 October 2021 from 8 to 9.30am
- The Secretaries General of Parliament will meet on Friday 22 October 2021 (from 8.30 to 10 am).

The venue of the Conference is:

DIVANI CARAVEL HOTEL

(full contact details in the list of hotels below).

Website of the conference

Information on the Conference can be found on the PACE website: [European Conference of Presidents of Parliament \(coe.int\)](https://coe.int) and on the Hellenic Parliament website: <https://ecpp2021.parliament.gr>

Contact information

(Conference secretariat):

Email address devoted to the Conference: ecpp2021@parliament.gr

Phone number: +30 2103733868

Enrolment procedure – Online registration

1. Each delegation should designate a contact person who will be in charge of the registration of the whole delegation.
2. The contact person should send to ecpp2021@parliament.gr his/her contact details (name, email, phone number). After this first step, the coordinator will receive a link that will enable him / her to create a password to access the delegation registration form.
3. The online registration of delegations will be open until 15 October.

All participants must be individually registered to access the conference venue (badge) and social events.

Accommodation

Please find below a list of recommended city center hotels within close distance from the Hellenic Parliament and the conference venue.

Delegations are kindly requested to make their own accommodation as early as possible in order to ensure their stay in their preferred hotel.

List of recommended

- **DIVANI CARAVEL HOTEL**
2, Vassileos Alexandrou ave.
16121 Athens Greece
Tel: [+30 210 720 7000](tel:+302107207000)
Website: <https://divanicaravelhotel.com>
E-Mail: info@divanicaravel.gr
- **CROWNE PLAZA ATHENS**
50, Michalakopoulou ave.
11528 Athens Greece
Tel: [+30 210 727 8000](tel:+302107278000)
Website: <https://www.cpathens.com>
E-Mail: info@cpathens.com
- **HOTEL GRANDE BRETAGNE A LUXURY COLLECTION HOTEL ATHENS**
1, Vasileos Georgiou A´ str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: [+30 210 333 0000](tel:+302103330000)
Website: <https://www.grandluxuryhotels.com/hotel/hotel-grande-bretagne>
E-Mail: reservations.gb@luxurycollection.com
- **NJV ATHENS PLAZA HOTEL**
2, Vasileos Georgiou A´ str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: [+30 210 335 2400](tel:+302103352400)
Website: <https://www.njvathensplaza.gr>
E-Mail: welcome@njvathensplaza.gr
- **ATHENS CAPITAL CENTER HOTEL – MGALLERY COLLECTION**
4 Eleftheriou Venizelou Ave.& 2 Kriezotou str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: [+30 21 4444 2000](tel:+302144442000)
Website: <https://athenscapitalhotel-mgallery.gr>
E-Mail: HB3X8-RE@accor.com
- **ELECTRA METROPOLIS ATHENS**
15, Mitropoleos str.
10557 Athens Greece
Tel: [+30 210 337 0100](tel:+302103370100)
Website: <https://www.electrahotels.gr/en>
E-Mail: reservationsem@electrahotels.gr

Transportation

Transport will be provided by the Hellenic Parliament throughout the conference to and from the various social events on the programme.

No special arrangement regarding arrivals and departures (airport) is foreseen. It is suggested that delegations contact their embassies directly for this purpose.

Interpretation and documents

Conference documents are available in **English and French** on the web site of the Conference: [European Conference of Presidents of Parliament \(coe.int\)](http://EuropeanConferenceofPresidentsofParliament(coe.int)). Simultaneous interpretation will be provided into and from English, French, German, Italian and Russian.

Any delegation requiring interpretation of the speech of their President by their own interpreter will be given access to an interpretation booth. For any request, please contact the Conference Secretariat: ecpp2021@parliament.gr

Additional booths can be allocated, in chronological order of requests made (first come first served), for simultaneous interpretation in other languages. The costs of renting and setting up the booths/screens, as well as the recruitment of interpreters, will be borne by the relevant delegations.

Please note that these requests must comply with the working conditions of interpreters working for the Council of Europe.

List of speakers / Speeches

Presidents (or Vice-Presidents) can already register in the list of speakers (for one or more themes) contacting the Secretariat of the Conference: ecpp2021@parliament.gr

The order of the speakers in the speaking list will be determined by the drawing of lots organised during the meeting of Secretaries of national delegations (21 October from 9 to 10 am). The list thus established will be distributed as soon as possible to allow speakers to know when they will be called to address the Conference.

Speakers registering after the drawing of lots will be added to the list in the order in which they have registered.

In order to facilitate the work of the interpreters, speakers are invited to provide in advance a copy of any written speeches to the Secretariat of the Conference: ecpp2021@parliament.gr

Bilateral meetings

Meeting rooms will be at the disposal of participants for the purpose of bilateral talks. Should a meeting room be required, please contact the Secretariat of the Conference: ecpp2021@parliament.gr

Social Programme

Wednesday 20 October 2021

19:30-21:30 *Guided tour in the historic space of the former Public Tobacco Factory to a presentation of the Cultural Programme of Contemporary Art 2021 titled "Portals" followed by a welcome reception given by Mr. Constantine An. TASSOULAS, President of the Hellenic Parliament*

This programme is reserved for Presidents + Adviser or Interpreter, if appropriate

Thursday 21 October 2021

13:00-14:30 *Lunch hosted by Ms Theodora BAKOYANNIS, in her capacity of Chairperson of the Greek delegation to the Parliamentary assembly (Divani Caravel Hotel, 2, Vassileos Alexandrou ave.)*

19:30 *Departure for the Hellenic parliament*

19:45 *Concert of the "Greek Youth Symphony Orchestra"*

20:30 *Departure from the Hellenic parliament*

21:00 *Dinner reception hosted by Mr Constantine An. TASSOULAS, President of the Hellenic Parliament (Grande Bretagne Hotel, 1 Vasileos Georgiou A Str., Syntagma Square, Athens)*

Friday 22 October 2021

13:00 *Visit & Guided Tour at the Hellenic Parliament*

This programme is reserved for Presidents due to the special sanitary measures

14:00 *Lunch hosted by Mr Rik DAEMS, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (Yacht Club of Greece, 18, Karagiorgi Servias, Piraeus)*

Information relating to sanitary measure and the social programme for accompanying persons will be provided by the Hellenic Parliament shortly

Informations pratiques

Lieu et date de la Conférence

La Conférence se tiendra du **21 au 22 octobre 2021** à Athènes

La Conférence de cette année portera sur les thèmes suivants :

- **Thème 1 : Les démocraties face à la crise de santé publique de la covid-19 : partage d'expériences, la voie à suivre**
- **Thème 2 : '#EnvironnementUnDroit': les parlements nationaux et le droit à un environnement sain et durable**
- **Thème 3 : L'avenir commun de toutes les citoyennes et tous les citoyens européen·n·e·s**

En marge de la Conférence :

- Petit-déjeuner de travail des Présidentes de Parlement le vendredi 22 octobre 2021 de 8h30 à 10h.
- Réunion des Secrétaires Généraux et des Secrétaires Générales de Parlement le vendredi 22 octobre 2021 de 8h30 à 10h.

Le lieu de la Conférence est :

HOTEL DIVANI CARAVEL

(coordonnées complètes dans la liste des hôtels ci-après)

Site internet de la Conférence

Les informations sur cette conférence seront publiées sur les sites :

de l' APCE: [Conférence européenne des Présidentes et Présidents](https://ecpp2021.parliament.gr) et du Parlement hellénique : <https://ecpp2021.parliament.gr>

Coordonnées

(Secrétariat de la Conférence) :

Adresse courriel dédiée à la Conférence : ecpp2021@parliament.gr

Téléphone : +30 2103733868

Procédure d'inscription – Enregistrement en ligne

1. Chaque délégation devra désigner une personne de contact qui sera en charge de l'enregistrement de toute la délégation.
2. La personne de contact devra transmettre à ecpp2021@parliament.gr ses coordonnées (nom, courriel, numéro de téléphone). Après cette première étape, la personne de contact recevra un lien qui lui permettra de créer un mot de passe pour accéder au formulaire d'inscription de la délégation.
3. L'enregistrement en ligne des délégations sera ouvert jusqu'au 15 octobre inclus.

Tous les participant·e·s doivent être enregistré·e·s individuellement pour accéder aux locaux de la conférence (badges) et aux événements sociaux.

Hébergement

Vous trouverez ci-dessous une liste d'hôtels recommandés en centre-ville, situés à proximité du Parlement hellénique et du lieu présumé de la conférence.

Les délégations sont priées de s'organiser le plus tôt possible afin de garantir leur séjour dans l'hôtel de leur choix.

Liste des hôtels

- **DIVANI CARAVEL HOTEL**
2, Vassileos Alexandrou ave.
16121 Athens Greece
Tel: +30 210 720 7000
Website: <https://divanicaravelhotel.com>
E-Mail: info@divanicaravel.gr
- **CROWNE PLAZA ATHENS**
50, Michalakopoulou ave.
11528 Athens Greece
Tel: +30 210 727 8000
Website: <https://www.cpathens.com>
E-Mail: info@cpathens.com
- **HOTEL GRANDE BRETAGNE A LUXURY COLLECTION HOTEL ATHENS**
1, Vasileos Georgiou A´ str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: +30 210 333 0000
Website: <https://www.grandluxuryhotels.com/hotel/hotel-grande-bretagne>
E-Mail: reservations.gb@luxurycollection.com
- **NJV ATHENS PLAZA HOTEL**
2, Vasileos Georgiou A´ str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: +30 210 335 2400
Website: <https://www.njvathensplaza.gr>
E-Mail: welcome@njvathensplaza.gr
- **ATHENS CAPITAL CENTER HOTEL – MGALLERY COLLECTION**
4 Eleftheriou Venizelou Ave.& 2 Kriezotou str. Syntagma Square
10564 Athens Greece
Tel: +30 21 4444 2000
Website: <https://athenscapitalhotel-mgallery.gr>
E-Mail: HB3X8-RE@accor.com
- **ELECTRA METROPOLIS ATHENS**
15, Mitropoleos str.
10557 Athens Greece
Tel: +30 210 337 0100
Website: <https://www.electrahotels.gr/en>
E-Mail: reservationsem@electrahotels.gr

Transports

Les transports seront assurés par le Parlement hellénique pendant toute la durée de la conférence vers et depuis les différents événements sociaux prévus au programme.

Aucun arrangement spécial concernant les arrivées et les départs (aéroport) n'est prévu. Il est suggéré aux délégations de contacter directement leur ambassade à cet effet.

Interprétation et documents

Les documents de la Conférence sont disponibles en anglais et en français sur le site de la Conférence : [Conférence européenne des Présidentes et Présidents](#). L'interprétation simultanée sera assurée en anglais, français, allemand, italien et russe.

Toute délégation qui souhaite l'interprétation du discours de leur Président.e par leur propre interprète se verra accorder l'accès à une cabine d'interprétation. Pour toute demande, veuillez contacter le Secrétariat de la Conférence : ecpp2021@parliament.gr

Des cabines supplémentaires pourront être octroyées, par ordre chronologique des demandes (premier arrivé, premier servi), pour l'interprétation simultanée dans d'autres langues. Les coûts de location et de montage des cabines/écrans ainsi que le recrutement des interprètes seront à la charge des délégations concernées.

Veuillez noter que ces demandes devront respecter les conditions de travail des interprètes, en vigueur au Conseil de l'Europe.

Liste des orateurs / Discours

Les Président.e-s (ou Vice-Présidents.e-) peuvent d'ores et déjà s'inscrire sur la liste des orateurs (pour un ou plusieurs thèmes) en contactant le Secrétariat de la Conférence : ecpp2021@parliament.gr

L'ordre des orateurs/oratrices sera fixé par le tirage au sort organisé lors de la réunion des secrétaires des délégations nationales (21 octobre de 9 h à 10 h). Cette liste ainsi établie sera distribuée dès que possible, afin que les orateurs/oratrices puissent savoir à quel moment ils/elles seront appelé.e-s à s'adresser à la Conférence.

Les orateurs/oratrices qui s'inscrivent après le tirage au sort seront ajouté.e-s à la liste selon leur ordre d'inscription.

Pour faciliter le travail des interprètes, les orateurs/oratrices qui ont prévu un discours écrit sont invités.e- à en remettre une copie à l'avance au Secrétariat de la Conférence : ecpp2021@parliament.gr

Réunions bilatérales

Des salles seront mises à la disposition des participants pour des réunions bilatérales. En cas de besoin d'une salle, veuillez contacter le Secrétariat de la Conférence : ecpp2021@parliament.gr

Programme social

Mercredi 20 octobre 2021

19:30-21:30 *Visite guidée dans l'espace historique de l'ancienne Fabrique publique de Tabac et présentation du Programme culturel d'Art contemporain 2021, intitulé « Portails » suivie d'une réception de bienvenu offerte par M. Constantin An. TASSOULAS, Président du Parlement hellénique*

Ce programme est réservé aux Présidentes et Présidents + un.e conseiller/conseillère ou un/une interprète le cas échéant.

Jeudi 21 octobre 2021

13:00-14:30 *Déjeuner offert par Mme Theodora BAKOYANNIS, en sa qualité de Présidente de la délégation grecque auprès de l'Assemblée parlementaire (Divani Caravel Hotel, 2, Vassileos Alexandrou ave.)*

19:30 *Départ pour le Parlement hellénique*

19:45 *Concert du "Greek Youth Symphony Orchestra"*

20:30 *Départ du Parlement hellénique*

21:00 *Réception d'înatoire offerte par M. Constantin An. TASSOULAS, Président du Parlement hellénique (Hôtel Grande Bretagne, 1 Vasileos Georgiou A Str., Syntagma Square, Athènes)*

Vendredi 22 octobre 2021

13 :00 *Visite guidée du Parlement hellénique*

Ce programme est réservé aux Présidentes et Présidents du fait des mesures sanitaires spéciales

14:00 *Déjeuner offert par Mr. Rik DAEMS, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (Yacht Club de Grèce, 18, Karagiorgi Servias, Le Pirée)*

Les informations relatives aux mesures sanitaires ainsi que le programme social pour les personnes accompagnantes seront fournis sous peu par le Parlement hellénique.